

IQRAR'



UNIVERSITI
TEKNOLOGI
MARA

Perpustakaan
Tun Abdul Razak

اقل

BULETIN PERPUSTAKAAN TUN ABDUL RAZAK



uitmlibrary



libraryuitm



libraryuitm



library.uitm.edu.my

BICARA KHAS **LIVE HD**
Sempena Festival Semarak KLWBC 2020 Peringkat Kebangsaan

MAMPU!
Puan Siti Salma A. Ibrahim

Pada:
Profesor Madya Ts. Dr. MOHE MOE PAMAT

MEMBACA MENINGKATKAN NILAI DIRI
22 APRIL KHAMIS 2021 11:00 PAGI

m/s 9

Live@PTAR Bicara Khas Sempena Festival Semarak KLWBC 2020 Peringkat Kebangsaan: "Membaca Meningkatkan Nilai Diri"

BICARA PAKAR **LIVE HD**
Live@PTAR Sempena Festival Semarak KLWBC 2020

Pada:
Prof. DATUK DR. SHAWAHATU AE AZIZ

MODERATOR:
MOHD YUSOFF ABU SAMAH

PERANAN MAJLIS RAJA-RAJA DALAM PENTADBIRAN NEGARA
23 APRIL JUMAAT 11:00 PAGI

Live@PTAR Bicara Pakar: "Peranan Majlis Raja-Raja Dalam Pentadbiran"

m/s 10



m/s 17

Jom Baca Bersama Untuk 10 Minit Ptar Kampus Permatang Pauh, Cawangan Pulau Pinang

MAJLIS KEMUNCAK PROGRAM KHIDMAT MASYARAKAT: MISI IQRA PERPUSTAKAAN TUN ABDUL RAZAK UTM CAWANGAN PULAU PINANG

Pelancaran Sistem Automasi Pusat Sumber - ReCes @ Program NILAM 2021 Sekolah Kebangsaan Air Merah, Kulim Kedah

Profesor Ts. Dr. Salmiah Kasolang

Majlis Kemuncak Program Khidmat Masyarakat: Misi IQRA PTAR UTM Cawangan Pulau Pinang

m/s 14



World #QuranHour 2021/1442H Peringkat UTM Cawangan Perak

m/s 20



Untuk menonton
semula:



Perpustakaan Tun Abdul Razak (PTAR) UiTM Shah Alam dengan kerjasama Pejabat Kursi Institusi Raja-Raja Melayu (KIRRM) UiTM Shah Alam telah menganjurkan program bual bicara secara langsung di bawah segmen Bicara Pakar dengan tajuk "Perlembagaan Adalah Undang-undang Tertinggi: Masih Utuh dan Relevan?". Program ini telah dikendalikan oleh Encik Mohd Yunus Abu Samah, felo di KIRRM selaku moderator bersama panel jemputan, Profesor Datuk Dr. Shamrahayu Ab Aziz, Penyandang, Kursi Raja-Raja Melayu UiTM Shah Alam. Sesi perkongsian ilmu pada kali ini dimulakan dengan perkongsian oleh panel jemputan mengenai maksud perlembagaan di Malaysia. Secara dasarnya, perlembagaan adalah undang-undang iaitu suatu yang diciptakan untuk mewujudkan sebuah negara bagi menjaga kepentingan individu dan masyarakat. Di samping itu, perlembagaan juga merupakan satu dokumen yang meletakkan hak-hak atau tatacara tertentu dalam mengendalikan negara. Penonton juga didedahkan tentang sejarah permulaan perlembagaan persekutuan yang ditubuhkan di negara ini iaitu Suruhanjaya Reid yang dibentuk pada tahun 1956.

Menurut Prof. Datuk Dr Shamrahayu, sifat perlembagaan itu adalah yang tertinggi untuk menjaga kesejahteraan negara secara keseluruhannya. Bagi undang-undang yang bercanggah dengan perlembagaan negara lainya tidak sah. Di samping itu, penonton juga didedahkan tentang perlembagaan semasa darurat. Darurat adalah satu keadaan berkaitan keselamatan, ekonomi dan ketenteraman awam yang tidak dapat dikawal melalui sistem pentadbiran biasa. Sememangnya tiada undang-undang lain yang dapat mengatasi perlembagaan undang-undang yang tertinggi, tetapi sekiranya berlaku situasi luar biasa, perlembagaan akan membenarkan ia diatasi oleh undang-undang lain semasa darurat. Perlembagaan tidak boleh sewenangnyanya diatasi melainkan dalam situasi darurat.

Menurut Prof. Datuk Dr Shamrahayu lagi, utuh itu bermaksud kukuh di mana dalam membentuk negara yang berperlembagaan ia perlu memiliki sokongan dari tunjang atau tiang yang kukuh misalnya institusi beraja, Bahasa Melayu dan kedudukan khas bagi orang-orang melayu. Manakala relevan pula adalah perkara yang diterima pakai sehingga hari ini dan ia merupakan perkara dasar dalam perlembagaan. Dalam konteks ini, untuk menunjukkan sebuah perlembagaan itu bersifat relevan, ia perlu dipinda supaya sentiasa bersesuaian pada setiap masa. Perlembagaan adalah yang tertinggi ini perlu sentiasa bersifat utuh dan relevan dalam membentuk negara yang bersepadu dan sejahtera dan sekaligus dapat menjaga kepentingan masyarakat dan institusi di Malaysia. Semoga perkongsian pada kali ini dapat memberi manfaat seluruh rakyat Malaysia khususnya kepada warga UiTM.